



منتدى مجلس الأعمال العربي الروسي ينعقد في اكسبو دبي 2020 مستوى جديد من التعاون الاستراتيجي المشترك نحو النمو والازدهار

صالح، بالعلاقات الروسية المصرية، مؤكدة أنها ليست حديثة ولها مستقبل وآفاق. معتبرة أنّ تحقيق علاقات مستدامة يتطلب وضع مصر والوطن العربي على سوق القيمة. واعتبرت صالح أنّ محطة الطاقة النووية في مصر (مشروع الضبعة)، تعدّ من المشاريع الواعدة وهو ثمرة التعاون مع روسيا في مجال التكنولوجيا الخاصة بالطاقة النظيفة. مبيّنة أنّ المنطقة الصناعية الروسية التي يتم تنفيذها لأول مرة في المنطقة الاقتصادية لقناة السويس في مصر، تم فيها تخصيص قسم للجانب الروسي في قطاعات مختلفة ومنها السيارات، حيث أنّ توطین صناعة السيارات هدف استراتيجي لمصر وقد تكون روسيا لاعبا مهما في هذا المجال.

كما تحدث في المنتدى السفير فوق العادة ومفوض روسيا الاتحادية لدى دولة الامارات تيمور زايفروف، نيابة عن وزير الخارجية الروسي سيرغيه لافروف، ناقلا رسالة من القيادة الروسية أشاد فيها بالإنجازات التي حققها مجلس الأعمال العربي الروسي خلال سنوات إنشائه في مجال تنوع الأعمال وتحقيق التواصل الذي ساهم في إنجاز مشاريع عدة، مشيداً بالمناخ البناء والإيجابي بإكسبو 2020 دبي والذي من شأنه دفع التعاون بين الدول المشاركة بالمنتدى. وشدد على أنّ مجلس الأعمال العربي - الروسي يعتبر محطه مهمة لمناقشة الاتفاقيات حول المشاريع المشتركة الجديدة بين روسيا الاتحادية وبلدان الوطن العربي.

وسلط مسؤول المشاريع الصغيرة والمتوسطة في روسيا ألكسندر إيزافيتش، الضوء على الإجراءات التي تتبناها روسيا للنهوض بالشركات الصغيرة والمتوسطة وسبل تعاونها مع نظيراتها في الدول العربية. منوهاً إلى أنّ التعاون المرجو لا يعني استهداف الأسواق العربية بل المزج مع نظيراتها بالدول العربية التي استطاعت تحقيق نجاحات في قطاعات مختلفة.

وناقش المنتدى عدة محاور منها: التمويل والاستثمار، نظم المعلومات والاقتصاد الرقمي، التعاون الروسي العربي في القطاع الزراعي، قطاعي الطب والصيدلة، ويتضمن أيضاً جلسة خاصة عن دور رائدات الأعمال في ظل الاتجاهات العالمية الجديدة. كما تم خلال المنتدى توقيع اتفاقية بين مجلس سيدات الأعمال بين الجانبين العربي والروسي لتوثيق العلاقات وتبادل الخبرات والتجارب.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

عقدت فعاليات المنتدى الاقتصادي لمجلس الأعمال العربي الروسي في مدينة دبي (اكسبو دبي 2020) تحت عنوان: "روسيا والعالم العربي: الفرص الجديدة في الواقع الجديد". وذلك بتنظيم مشترك من اتحاد الغرف العربية ومجلس الأعمال العربي الروسي واتحاد غرف للتجارة والصناعة بدولة الامارات العربية المتحدة، وبدعم من وزارة شؤون التجارة الخارجية والتعاون الدولي ووزارة التجارة بدولة الامارات.

وحظي المنتدى بحضور حوالي 400 مشارك من الجانبين العربي والروسي، من رسميين ومن أصحاب الأعمال والشركات وقيادات الغرف واتحادات الغرف العربية برئاسة رئيس اتحاد الغرف العربية عبد الله محمد المزروعى.

وأكد وزير الدولة للتجارة الخارجية بدولة الامارات، الدكتور ثاني بن أحمد الزيودي، أنّ منتدى الأعمال العربي الروسي فرصة للعمل الإقليمي المشترك للارتقاء بالشراكة بين مجتمعات الأعمال في الدول العربية ومجتمع الأعمال الروسي إلى مستوى جديد من النمو والازدهار. موضحاً أنّ "الدول العربية ترتبط وروسيا بعلاقات تاريخية متينة، وعلى الصعيد الثنائي تستند العلاقات الإماراتية الروسية إلى أسس راسخة من الصداقة والتعاون المشترك، وهذه الشراكة هي ثمرة رؤية واحدة وإرادة مشتركة من قيادتي الدولتين".

وأشار إلى أنّ الإمارات تحتضن أكثر من 4000 شركة روسية تساهم بفاعلية في النمو الاقتصادي، كما تواصل العديد من الشركات الإماراتية المستثمرة في روسيا تحقيق نجاحات متتالية وتأسيس مشاريع رائدة في روسيا. منوهاً إلى أنّ أطر التعاون بين الدول العربية والإمارات مع الاتحاد الروسي تشمل كافة القطاعات الاقتصادية. مؤكداً أنّ الأمن الغذائي على وجه الخصوص يمثل أحد أهم محاور الشراكة المهمة بين الجانبين.

من جهته رأى أمين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، أنه على الرغم من مشاكل التوريد والإمداد والانكماش الاقتصادي الذي يعيشه العالم، شهدت العلاقات العربية الروسية زيادة في حجم التبادل التجاري بنسب كبيرة حيث وصلت الزيادة في الإمارات إلى 80 في المئة. لافتاً إلى أنّه من المتوقع من الطرفين زيادة حجم الأعمال ليس من ناحية الاستيراد والتصدير بل من خلال العمل سوياً لتكوين تحالف استراتيجي تكون فيه الأسواق العربية منصات للوصول لمختلف أنحاء العالم.

من جانبها أشادت المستشارة الاقتصادية لرئيس مجلس الوزراء في مصر جيهان



**The Arab-Russian Business Council Forum was held at Expo 2020 Dubai
A New Level of Joint Strategic Cooperation towards Growth and Prosperity**

The activities of the Economic Forum of the Arab-Russian Business Council were held in Dubai (Expo Dubai 2020) under the title: "Russia and the Arab World: New Opportunities in the New Reality". This was organized jointly by the Union of Arab Chambers, the Russian Arab Business Council and the Federation of Chambers of Commerce and Industry in the United Arab Emirates, with the support of the Ministry of Foreign Trade Affairs and International Cooperation and the Ministry of Commerce in the United Arab Emirates.

The forum was attended by about 400 participants from the Arab and Russian sides, including officials, business owners, companies and leaders of Arab Chambers and Federations, headed by the President of the Union of Arab Chambers Abdullah Muhammad Al Mazrouei.

The UAE Minister of State for Foreign Trade, Dr. Thani bin Ahmed Al Zeyoudi, stressed that the Arab-Russian Business Forum is an opportunity for joint regional action to advance the partnership between business communities in Arab countries and the Russian business community to a new level of growth and prosperity. He explained that "the Arab countries and Russia have strong historical relations, and on the bilateral level, the Emirati-Russian relations are based on solid foundations of friendship and joint cooperation, and this partnership is the fruit of a single vision and a common will of the leaderships of the two countries."

He pointed out that the UAE hosts more than 4,000 Russian companies that actively contribute to economic growth, and many Emirati companies investing in Russia continue to achieve successive successes and establish pioneering projects in Russia. Noting that the frameworks of cooperation between the Arab countries and the UAE with the Russian Federation include all economic sectors. He stressed that food security in particular is one of the most important axes of the important partnership between the two sides.

For his part, Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, said that despite the supply and supply problems and the economic downturn in the world, Arab-Russian relations witnessed an increase in the volume of trade exchange in large proportions, as the increase in the UAE reached 80 percent. Pointing out that the two parties are expected to increase the volume of business, not in terms of import and export, but by working together to form a strategic alliance in which Arab markets will be platforms to reach different parts of the world.

For her part, the economic advisor to the Prime Minister in Egypt,

Jihan Saleh, praised the Russian-Egyptian relations, stressing that they are not modern and have a future and prospects. Considering that achieving sustainable relations requires placing Egypt and the Arab world on the value market. Saleh considered that the nuclear power plant in Egypt (the El-Dabaa project) is a promising project and is the fruit of cooperation with Russia in the field of clean energy technology. She indicated that the Russian industrial zone, which is being implemented for the first time in the economic zone of the Suez Canal in Egypt, has allocated a section for the Russian side in various sectors, including cars, as the localization of the automobile industry is a strategic goal for Egypt and Russia may be an important player in this field.

The Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary of the Russian Federation to the UAE, Timur Zapirov, also spoke at the forum, on behalf of the Russian Foreign Minister, Sergey Lavrov, conveying a message from the Russian leadership in which he praised the achievements made by the Arab-Russian Business Council during the years of its establishment in the field of business diversification and achieving communication that contributed to the completion of several projects, praising the constructive and positive atmosphere at Expo 2020 Dubai, which would advance cooperation Among the countries participating in the forum. He stressed that the Arab-Russian Business Council is an important station for discussing agreements on new joint projects between the Russian Federation and the countries of the Arab world.

The head of small and medium enterprises in Russia, Alexander Isaevich, highlighted the measures adopted by Russia to advance small and medium enterprises and ways of cooperating with their counterparts in the Arab countries. Noting that the desired cooperation does not mean targeting Arab markets, but rather mixing with their counterparts in Arab countries that have been able to achieve successes in various sectors.

The forum discussed several axes, including: finance and investment, information systems and digital economy, Russian-Arab cooperation in the agricultural sector, medicine and pharmacy sectors, it also includes a special session on the role of women entrepreneurs in light of the new global trends. During the forum, an agreement was signed between the Businesswomen's Council between the Arab and Russian sides to strengthen relations and exchange expertise and experiences.

Source (Union of Arab Chambers)

ابطال
العرب 2022



رالى العرب لريادة الأعمال و الأبتكار

Dubai Expo 2020

قدم الآن قبل 31 يناير



AAST EC



الجامعة العربية
للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري



ITPO



■ Call for Young Entrepreneurs in the Arab World!

Do you have a "Startup" idea in the technology or digital industry? Gather your team and apply to the largest entrepreneurship competition in the Arab world, the "Arab Rally 2022".

The finalists in the competition organized by the Union of Arab Chambers in cooperation with the Arab Academy for Science, Technology and Maritime Transport, will have the opportunity to travel to the United Arab Emirates to attend the final at the Global Forum for Entrepreneurs and Investment organized by the United Nations Industrial Development Organization (UNIDO) at Expo 2020 Dubai, which gives them the opportunity to meet investors from all over the world.

Conditions for Joining the Competition?

- Your team must consist of four people or less.
- An innovative project idea in the field of technology.
- Evidence that half of your team (at least) has joined an Arab university or more.
- Your team must be between 18 and 30 years old.

Register now, and benefit from the experiences of coaches and mentors, individual mentoring sessions, and cash prizes through participation, to become the next Arab Champion.

For more information, please visit our website:

<http://www.entrepreneurshipally.com/arabally/>

■ دعوة لرواد الأعمال الشباب في العالم العربي!

هل لديك فكرة "ستارت اب" في مجال التكنولوجيا أو الصناعة الرقمية؟ إجمع فريقك وتقدم إلى أكبر مسابقة لريادة الأعمال في العالم العربي، "مسابقة رالي العرب 2022".

المتأهلون للتصفيات النهائية في المسابقة التي ينظمها اتحاد الغرف العربية بالتعاون مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، سيحصلون على فرصة السفر إلى الإمارات العربية المتحدة لحضور النهائي في المنتدى العالمي لرواد الأعمال والاستثمار الذي تنظمه منظمة الأمم المتحدة للتنمية الصناعية (يونيدو) في إكسبو 2020 دبي، مما يتيح لهم الفرصة لمقابلة مستثمرين من كافة أنحاء العالم.

شروط الالتحاق بالمسابقة؟

- أن يتكوّن فريقك من أربع أفراد أو أقل.
- فكره مشروع مبتكره في مجال التكنولوجيا.
- اثبات لالتحاق نصف فريقك (على الأقل) بجامعة عربية أو أكثر.
- أن يتراوح اعمار فريقك بين 18 و 30 عام.

سجل الآن، واستفد من خبرات المدربين والموجهين، وجلسات التوجيه الفردية، والجوائز النقدية من خلال المشاركة، لتصبح بطل العرب القادم.

للمزيد من المعلومات الرجاء زيارة موقعنا الإلكتروني: